
Razgovor s Renatom  vodio Zdravko Birovljević

Renato Vince dugogodišnji je šahovski djelatnik i predsjednik ŠK
Dragovoljac Sveti Josip Radnik iz Osijeka. Aktualni je i predsjednik ŠS OBŽ, a
odnedavno je i član UO HŠS-a.

Renato, gotovo godinu dana si predsjednik ŠS OBŽ. Kako ocjenjuješ to
razdoblje i što nam od najvažnijih aktivnosti nosi početak godine na području
Osječko-baranjske županije?

Točno tako, prošlo je nepunih godinu dana kako sam izabran za Predsjednika ŠS
OBŽ, točnije 18.02.2013.g. bit će točno godinu dana. Rad saveza dok je predsjednik istog
bio sadašnji dopredsjednik Zdravko Birovljević bio je na visokoj razini te preuzimanje
mjesta predsjednika nije bilo nimalo lako, jer svi oni koji su duže vrijeme prisutni u šahu
znaju da je Zdravko među onima koji su za šah u Slavoniji dali najveći doprinos, poradi
čega je isti Povjerenik za lige za našu regiju istok (ŠSZI).

Nakon preuzimanja mjesta Predsjednika nastavio sam dobru suradnju sa Športskom
zajednicom Osječko-baranjske županije, Hrvatskim šahovskim savezom, Županijskim
savezima u našoj regiji istok i drugim šahovskim organizacijama. U 2012.g. realizirali smo
sve planirane projekte iz Plana i programa ŠS OBŽ (Kadetsko prvenstvo OBŽ, ženski
turnir „Dama i Mala dama“, seniorsko pojedinačno prvenstvo OBŽ pod nazivom „Open
Osijek“, županijsko kup natjecanje te osiguravanje uvjeta za odlazak pobjedničke ekipe na
finalno natjecanje Kupa Hrvatske, juniorsko prvenstvo OBŽ pod nazivom „107“,
tradicionalni ženski turnir-kvalifikacijskog karaktera pod nazivom „Čarobni prsten“,
otvoreno brzopotezno pojedinačno prvenstvo OBŽ pod nazivom „Cuger OBŽ 2013“).

Međutim najvrednije je za istaknuti da je ŠS OBŽ na inicijativu tajnice saveza i
predsjednice ŠK „Dama“ iz Đakova Ivanke Raguž po prvi put u Slavoniji organizirano
Pojedinačno kadetsko prvenstvo Hrvatske u kojoj organizaciji su sudjelovali Povjerenik
Zdravko Birovljević, Ivanka Raguž kao direktorica natjecanja, članovi ŠK „Dama“ iz
Đakova i članovi ŠK „Dragovoljac-Sveti Josip Radnik“.  Za ovo natjecanje primili smo
pohvale od HŠS-a, a o istome vam je u intervjuu već govorila Ivanka Raguž.

Prethodnu 2012.g. ocjenjujem kao godinu s mnogo šahovskih aktivnosti.
U 2013.g. nastavljamo s aktivnostima koje smo si zacrtali u Planu i programu rada

ŠS OBŽ, s tim da smo u siječnju od 11.01.-13.01.2013.g. već organizirali 14. kadetsko
prvenstvo OBŽ otvorenog tipa. Na istom smo podijelili pehare pobjednicima turnira po
skupinama, pehare najboljima iz OBŽ,medalje za najbolje, kao i vrijedne nagrade koje je
donirao gradonačelnik grada Našica gospodin Krešimir Žagar te naš ŠS OBŽ.

U veljači nam dolaze turniri „Dama i Mala dama“, „Open Osijek 2013“, a u
ožujku „6. KUP OBŽ“ i dalje po planu i programu.
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15.prosinca prošle godine održana je Izborna sjednica HŠS-a. Za novog
predsjednika izabran je Josip Leko, a sjednica je ostala upamćena i po neobičnom
glasovanju. Možeš li nam reći nešto više o tome?

Dana 15.12.2012.g. održana je Izborna skupština HŠS-a, na kojoj smo bili nas troje
delegata ispred ŠS OBŽ i to ja Renato Vince, Zdravko Birovljević i Ivanka Raguž. Na
prijedlog oba kandidata za predsjednika HŠS-a izabran sam za Predsjednika izborne
komisije na skupštini. Nakon što je verifikacijska komisija utvrdila da  na glasovanju nazoči
svih 42 delegata, pristupilo se tajnom glasovanju. Nakon formalnosti oko pregleda,
prebrojavanja glasačkih listića, pregleda glasačke kutije, ja i dva člana izborne komisije
nadzirali smo glasanje i prozivali pojedinačno delegate koji su tajno glasali i glasačke listiće
ubacivali u glasačku kutiju. Nakon glasanja povukli smo se u posebnu prostoriju, gdje smo
otvorili glasačku kutiju te pregledali glasačke listiće i utvrdili da su sva 42 listića pravilno
popunjeni i da su valjani za prebrojavanje. Prebrojavanjem glasova utvrdili smo da oba
predsjednička kandidata Damir Vrhovnik i Josip Leko imaju po 21 glas. Vrativši se u
dvoranu kao Predsjednik izborne komisije pročitao sam izvješće odnosno da oba kandidata
imaju isti broj glasova, na što je reakcija delegata bila iznenađujuća. Potom je dopredsjednik
HŠS-a i predsjednik radnog predsjedništva Filip Kovačević koji je vodio sjednicu delegate
izvijestio da će se provesti drugi krug glasanja. Tako smo mi kao izborna komisija ponovili
postupak glasanja. Nakon što je u glasačku kutiju ubačen zadnji listić povukli smo se na
prebrojavanje gdje smo nakon prebrojavanja utvrdili da je kandidat Josip Leko skupio 22
glasa, a Damir Vrhovnik 20 glasova. Vrativši se u dvoranu ostali smo staloženi tako da
nitko nije do zadnjeg trenutka znao tko je pobijedio, a nakon čitanja rezultata, većina
delegata je bila zadovoljna što se uspjelo dobiti pobjednika, jer bi u protivnom glasanje bilo
odgođeno za dva mjeseca. Josip Leko preuzeo je riječ i zahvalio se svim delegatima na
glasanju, te je nastavljeno s daljnjim radom skupštine. Velika novost za nas u regiji istok je
da u Upravnom odboru imamo naša 3 člana i to Anto Aščić iz ŠS Brodsko-posavske
županije, Luka Kalinić iz ŠS Vukovarsko-srijemske županije i ja Renato Vince iz našeg ŠS
OBŽ.

Što od novog šahovskog rukovodstva mogu očekivati slavonski šahisti i
šahistice? Koji će mu biti glavni pravci razvoja?

Siguran sam da ćemo učiniti mnogo toga da unaprijedimo šah. Spomenuo bih
sljedeće:

- prvenstveno ćemo u prvo vrijeme otkloniti uočene nedostatke u važećim
pravilnicima koji su zastarjeli i koje treba žurno mijenjati;

- oformiti će se nove komisije koje će stvarno djelovati, a ne kao do sada biti samo
formalno osnovane bez rada (registracijska komisija , komisija za mlade i dr.);

- imenovat će se Povjerenik HŠS-a za pojedinačna i ekipna državna natjecanja
koji će ujedno i koordinirati radom povjerenika u regijama;

- imenovat će se Izbornici reprezentacija RH koji će stvarno voditi reprezentaciju,
a ne kao do sada da se tajnik HŠS-a bavi s istim (isti ima dovoljno obveza u radu
HŠS-a);
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- dosadašnja praksa da pojedini gradovi dobiju domaćinstvo pojedinih natjecanja
bez natječaja i odluke Upravnog odbora HŠS-a više se neće primjenjivati (tko
ponudi najbolje uvijete biti će domaćin odnosno organizator);

- planiramo određene promjene u Šahovskom glasniku, odnosno da se ne
objavljuju nepotrebne stvari koje su svakako dostupne na internetskim
stranicama HŠS-a;

- od slijedeće kalendarske godine planiramo uvesti novi način bodovanja kod
mečeva (pobjeda 3 boda, nerješeno 1 bod i gubitak meča 0 bodova), kako bi se
izbjegla namještanja mečeva s rezultatima 3:3, 2:2 i dr., čime bi se ponovno
pojavio veći natjecateljski duh;

- također razmatramo na koji način riješiti pitanje oko Osnovnog sastava
(slaganje igrača po šah. titulama i kategorijama, slaganje igrača po rejting
listama, ili ostaviti dosadašnji sistem bez ograničenja);

- posebnu pozornost ćemo posvetiti projektu „Šah u škole“, ali za sada je još rano
govoriti o tome;

- Ja, Luka Kalinić i Anto Aščić zastupati ćemo Program koji je napravljen ispred
ŠSZI odnosno naših 5 županijskih saveza na čelu s povjerenikom Zdravkom
Birovljevićem.

Open Osijek je pred vratima. Zadnjih godina operativno i tehnički ga
organizira ŠK Dragovoljac-Sv. Josip Radnik. Reci nam nešto više detalja o
navedenom turniru.

„Open Osijek“ je seniorsko pojedinačno prvenstvo grada Osijeka i šahovskog saveza
OBŽ i jedino rejtingirano (međunarodno i nacionalno) šahovsko natjecanje u našoj
županiji. Grad Osijek i Županija su glavni pokrovitelji, dok druge troškove pokriva ŠK
„Dragovoljac-Sv.J.Radnik“ iz Osijeka, u kojem sam Predsjedni, te sponzori kojih nema
puno poradi cjelokupne financijske situacije u državi. ŠK „Dragovoljac-Sv.J.Radnik“ je
organizator već treću godinu za redom, kao jedini šahovski klub koji organizira šahovske
manifestacije pod imenom grada Osijeka. Ove godine natjecanje će se održati u vremenu od
21.02.-24.02.2013.g. u dvorani „Gradski vrt“ u Osijeku, Kneza Trpimira 23 (VIP prostor).
Igra se švicarskim sustavom u 7 kola po FIDE pravilima, tempom igre 90 min + 30 sekundi
dodatka za svaki odigrani potez. (po 2 kola u četvrtak, petak, subotu i 1 kolo u nedjelju)
Turnir je već objavljen na stranicama HŠS-a pod najavama turnira, a ove godine planiramo
povećati broj nagrada u kategorijama kadeta, juniora, žena i starijih od 60 godina tako da je
u planu podjela 25-27 novčanih nagrada. Upisnina će biti ista 150,00 kuna do 20.02.2013.,
a na sam dan 200,00 kuna (prijave na moj e-mail: rench_os@hotmail.com ili na mobitel
098/ 183-1307). Nagrada ima puno jer nam je želja privući sve naše domaće šahiste, a i
natjecateljski duh se samim tim povećava. Za natjecanje su angažirana dva naša iskusna
slavonska međunarodna suca Zdravko Birovljević i Denis Rosandić. Želja nam je da ovo
natjecanje preraste u Međunarodni šahovski turnir i mislim da smo na dobrom putu, što je
potvrđeno i sa razine HŠS-a.




